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بهره برداری از ۲۱۰ پروژه منابع طبیعی و آبخیزداری 
معاون وزیر جهاد کشــاورزی و رئیس سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری 
کشور از افتتاح و بهره برداری ۲۱۰ پروژه منابع طبیعی و آبخیزداری در دهه فجر 
انقاب اســامی خبر داد.به گزارش سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری کشور، 
»مســعود منصور« در  چهل و سومین سالگرد پیروزی انقاب و گرامیداشت یاد 
و خاطره شهدا افزود: به مناسبت گرامیداشت دهه فجر و سالگرد پیروزی انقاب 
اســامی ۲۱۰ پروژه منابع طبیعی با اعتباری افزون بر ســه هزار و ۹۰۰ میلیارد 
ریال در سراسر کشــور به بهره برداری می رسد.رئیس سازمان جنگل ها با بیان 
اینکه اجرای طرح های منابع طبیعی و آبخیزداری در حفظ آب و خاک کشــور 
بسیار مهم و پر اهمیت است، ادامه داد: این طرح ها شامل پروژه های آبخیزداری، 
آبخوانداری، کنترل سیل، بیابان زدایی، توسعه جنگل ها، احیای مراتع و طرح های 
حفاظتــی و حمایتی اســت که با هدف حفظ آب و خاک، حفاظت از پوشــش 
گیاهی و جلوگیری از فرســایش و کاهش خسارات ناشی از خشکسالی و تغذیه 
سفره های زیرزمینی انجام می شود.وی با تاکید بر لزوم همکاری و تعامل بیش از 
پیش مردم با مجموعه منابع طبیعی و آبخیزداری ابراز امیدواری کرد با مشارکت 
مردم در اجرای این پروژه ها گام بلندی در راستای ارتقای سطح منابع طبیعی و 

آبخیزداری برداشته شود.

اعلام آمادگی بانک های دولتی برای پرداخت 
تسهیلات ۱۰۰ میلیون تومانی بدون ضامن 

دبیر شورای هماهنگی بانکهای دولتی اعام کرد: تمام شعب بانک های دولتی 
در سراســر کشور با توجه به تاکید رئیس جمهور و دستورالعمل اباغ شده، برای 
پرداخت تسهیات تا سقف ۱۰۰ میلیون تومان و بدون اخذ ضامن آمادگی کامل 
دارند.به گزارش ایرنا، علیر ضا قیطاســی دوشــنبه شب گفت: شعب بانک ها در 
سراســر کشــور آمادگی دارند تا با توجه به منابع و متناسب با درخواست وام، 
تســهیات تا ســقف یکصد میلیون تومان را بدون اخذ ضامن و با گواهی کسر 
اقســاط پرداخت کنند.دبیر شــورای هماهنگی بانکهای دولتــی تصریح کرد: 
دســتگاههای صادر کننده گواهی شرطی نگذارند که بانک عامل، با توجه به آن 
شرط گواهی کسر حوق را نپذیرد.وی افزود، دستگاه متولی باید براساس گواهی 
صادر شده متعهد شود  تا پایان دوره بازپرداخت اقساط، اگر قسطی پرداخت نشد 
آن را از حقوق وام گیرنده کسر و به بانک عامل پرداخت کند.قیطاسی تاکید کرد، 
روسای واحد بانکها باید توجه کنند که پرداخت این تسهیات مورد تاکید رئیس 
جمهور، وزیر اقتصاد، مدیرعامل بانکها و مجموعه شورای هماهنگی بانکها و بانک 
مرکزی است و شــعب بانکها باید این خواسته را اجرایی کنند.وی افزود، شعب 
بانکها بر اساس اعتبار ســنجی و دستور العمل های صادر شده خواسته مردم را 

بررسی و به آن پاسخ مثبت دهند.

اختصاص ۵ میلیارد یورو وام دولتی روسیه 
برای پروژه های مشترک با ایران

مجری طرح نیروگاه های بخاری شــرکت مادر تخصصــی تولید نیروی برق 
حرارتی ایران گفت: دولت روسیه ۵ میلیارد یورو وام و خط اعتباری برای اجرای 
تعدادی از پروژه های مشــترک با کشــورمان اختصاص داده است.بهنام خائفی 
نژاد در گفت وگو با ایرنا افزود: روســیه این وام دولتی را در چارچوب ســندهای 
همکاری های مشــترک بین دو کشور مورد موافقت قرار داده است.وی ادامه داد: 
براین اساس مقرر شده دو کشور پروژه های مشترکی را تعریف کرده و از این محل 
تأمین اعتبار کنند.مجری طــرح نیروگاه های بخاری گفت: تعدادی پروژه براین 
اساس تعریف شــده که در حال حاضر ۳ پروژه به وزارت نیرو تعلق دارد.خائفی 
نژاد ادامه داد: نخســتین پروژه از این محل نیروگاه سیریک در استان هرمزگان 
اســت که تاش می شود ظرف مدت ۵ ســال ۱.۲ میلیارد یورو از محل این وام 
برای پروژه جذب شود.وی افزود: پروژه بازتوانی نیروگاه رامین اهواز و نیز نیروگاه 

برق آبی گتوند دیگر پروژه هایی است که در دستور کار قرار دارد.

بسته های اینترنت ویژه همراه اول به مناسبت دهه فجر
تمامی  مشــترکان همراه اول می توانند در ایام دهه مبارک فجر، بســته های 
اینترنت ویژه را با بیش از 4۳ درصد حجم اینترنت بیشتر)هدیه( خریداری کنند.

به گزارش ایلنا، همراه اول در آســتانه چهل و ســومین سالگرد پیروزی انقاب 
اسامی و به پاسداشــت ایام دهه فجر، اقدام به معرفی بسته های اینترنتی ویژه 
برای تمام مشترکان خود کرد.تمامی مشترکان دائمی و اعتباری می توانند دو بسته 
اینترنت هفت روزه و همچنین بســته اینترنت یک روزه را با بیش از 4۳ درصد 
حجم اینترنت بیشتر که به شکل هدیه برای تمامی مشترکان لحاظ شده است، 
خریداری کنند.هر سه بســته در نظر گرفته شده از بامداد سه شنبه ۱۲ بهمن 
ماه بر روی درگاه »ستاره ۱۰۰ ستاره 67 مربع« جهت خریداری مشترکان فعال 
خواهند شــد و تا آخرین دقایق ســاعت ۲۳ روز جمعه مورخ ۲۲ بهمن ماه در 
دسترس خواهند بود.بسته های هفت روزه تدارک دیده شده شامل دو نوع ۱.۵ و 
۲.۵ گیگابایت است که به ترتیب 7۰۰ مگابایت و ۱.۱ گیگابایت حجم هدیه به 
آنها اضافه می شود و نهایتا در قالب دو بسته »۲.۲ گیگابایتی« و »۳.6 گیگابایتی« 

با همان قیمت های قبلی ۱۰۹ و ۱۳۰ هزار ریال به فروش می رسند.

افزایش محسوس قیمت طلا در بازار
قیمت هر قطعه ســکه تمام بهار آزادی طرح جدید روزگذشــته در بازار آزاد 
تهران به ۱۲ میلیون و ۱۳۹ هزار تومان رســید.به گزارش خبرنگار مهر، روز سه 
شــنبه قیمت هر قطعه سکه تمام بهار آزادی طرح قدیم نیز ۱۱ میلیون و ۹۹۹ 
هــزار تومان بود.میانگین قیمت هر قطعه نیم ســکه نیز 6 میلیون و 76۵ هزار 
تومان، ربع سکه ۳ میلیون و 7۸۰ هزار تومان و سکه یک گرمی ۲ میلیون و ۲7۹ 
هزار تومان بود.این آمار نشان می دهد نسبت به روز دوشنبه قیمت هر قطعه سکه 
تمام بهار آزادی طرح جدید ۲۰۰ هزار تومان، قیمت هر قطعه ســکه تمام بهار 
آزادی طرح قدیم ۲4۹ هزارتومان، قیمت نیم ســکه ۱۵۵ هزار تومان، ربع سکه 

۱47 هزار تومان و سکه یک گرمی 7۵ هزار تومان افزایش یافته است.

ورود دوباره شاخص بورس
 به کانال یک میلیون و ۳۰۰ هزار واحد

شاخص کل بازار بورس روزگذشته با 6 هزار و 6۸۱ واحد افزایش، در جایگاه 
یک  میلیون و ۳۰۱ هزار واحدی قرار گرفت.به گزارش ایرنا، در معامات روز سه 
شنبه بیش از هفت میلیارد و ۵۵۹ میلیون سهم، حق تقدم و اوراق بهادار به ارزش 
4۲ هزار و ۵4۲ میلیارد ریال داد و ستد شد.همچنین شاخص کل )هم وزن( با ۲ 
هزار و ۵۵۸ واحد افزایش به ۳۳۳ هزار و ۲۸7 واحد و شــاخص قیمت )هم وزن( 
با یک هزار و 6۰۵ واحد رشد به ۲۰۹ هزار و ۱۸۲ واحد رسید.شاخص بازار اول، 
هفت هزار و ۵۰ واحد و شــاخص بازار دوم، 6 هزار و 7۸۸ واحد افزایش داشتند.

عاوه بر این در بین همه نمادها، بانک ملت )وبملت( با 74۰ واحد، ایران خودرو 
)خــودرو( با 6۰۳ واحد، بانک تجارت )وتجارت( با 464 واحد، توســعه معادن و 
فلــزات )ومعادن( با 44۱ واحد، معدنی و صنعتی گل گهر )کگل( با 4۰۰ واحد، 
ســایپا )خساپا( با ۳76 واحد و بانک پاسارگاد )وپاسار( با ۳6۰ واحد تاثیر مثبت 
بر شــاخص بورس داشتند.در مقابل، پالایش نفت اصفهان )شپنا( با ۱۰4 واحد، 
پالایش نفت بندرعباس )شــبندر( با ۱۰۰ واحد، نفت و گاز پتروشــیمی تامین 
)تاپیکو( با ۸۱ واحد، گسترش نفت و گاز پارسیان )پارسان( با 7۰ واحد و فولاد 
خوزســتان )فخوز( با 6۰ واحد تاثیر منفی بر شاخص بورس همراه شدند.برپایه 
این گزارش، روزگذشته نماد ایران خودرو )خودرو(، سایپا )خساپا(، پالایش نفت 
تهران )شتران(، پالایش نفت بندرعباس )شبندر(، پالایش نفت اصفهان )شپنا(، 
ملی صنایع مس ایران )فملی( و گسترش سرمایه گذاری ایران خودرو )خگستر( 
در نمادهای پرُتراکنش قرار داشــتند.گروه خودرو هم در معامات روز سه شنبه 
صدرنشــین برترین گروه های صنعت شد و در این گروه سه میلیارد و 46۸ هزار 
برگه سهم به ارزش هفت هزار و ۲۲۲ میلیارد ریال داد و ستد شد.دیروز شاخص 
فرابورس بیش از 66 واحد افزایش داشــت و بر روی کانال ۱7 هزار و 6۸۲ واحد 
ثابت ماند.نمادهای بیمه پاسارگاد )بپاس(، فولاد هرمزگان جنوب )هرمز(، بیمه 
اتکایی ایرانیان )اتکای(، توســعه معادن و فلزات )تجلی(، بیمه ســامان )بساما(، 
صنایع پتروشــیمی تخت جمشید )شجم(، ســرمایه گذاری صبا تامین )صبا( و 
کلر پارس )کلر( تاثیر مثبت بر شاخص فرابورس همراه بودند.همچنین اعتباری 
ملل )وملل(، پلیمر آریا ساسول )آریا(، پتروشیمی زاگرس )زاگرس(، زغال سنگ 
پرورده طبس )کزغال(، صنعتی دوده فام )شــصدف( و تولیدات پتروشیمی قائد 

بصیر )شبصیر( تاثیر منفی بر شاخص فرابورس داشتند.

اخبار کوتاه

بازار

بورس

بازار  قبادیان:  اقتصادی-حسین  گروه 
آشــفته مواد پروتئینی در کشــور چند ماهی 
است که روی خوشی به خود نمیبیند بطوریکه 
بر اســاس عملکرد ناقص دســت اندرکاران و 
متولیــان تولیــد و عرضه مــواد پروتئینی به 
مــردم هر از چندگاهی شــاهد نامایماتی در 
این بازار میشــویم.علت این موضوع هم وجود 
یک نامتعادلی در نظــام تولید و نظام مصرف 
هستیم.به گزارش مردم سالاری، از سویی نبود 
حمایتهای کارآمد دولتی از تولیدکنندگان مواد 
پروتئینی برای تولید مستمر و کم ریسک مواد 
خوراکــی مردم همچون عدم نظارت در تامین 
نهاده های تولیــد و نبود مکانیســم حمایتی 
در خریدهای تضمینــی باعث فروش زودرس 
یا قاچــاق دام های مولد بصــورت غیر قانونی 
بدلیل نبود توجیه اقتصادی تولید و از ســویی 
دیگر افزایش سرســام آور قیمــت انواع مواد 
پروتئینی و کاهش شــدید قدرت خرید مردم 
و حذف تدریجی این مواد از ســفره بســیاری 
از اقشــار متوســط و ضعیف جامعــه معادله 
نامتعادلی را بوجود آورده اســت که یک ســر 
آن دامهای انبارشــده و روی دست دامداران و 
پرورشدهندگان دام و طیور مانده میرسد و سر 
دیگر آن به قصابی ها و مرغ فروشی های سطح 
شــهرها که مملو از مواد پروتئینی هســت اما 
بدون مشــتری! کارشناسان معتقدند ماههای 
آینده و حتی در ســال آینده ســال سختی را 
در ایــن بخش خواهیم داشــت زیرا تولید دام 
با چالش مواجه شــده و ذخایر مواد پروتئینی 
کشور برای عرضه دچار اختال خواهد شد.این 
گره تنها به دســت مسئولین باز خواهد شد و 

لاغیر.
بالا گرفتن انتقادات از عدم تامین ارز 

برای واردات کالاهای اساسی
اتحادیــه واردکنندگان  عضو هیات مدیره 
نهاده های دام و طیور ایران گفت: بانک مرکزی 
و وزارت جهاد کشاورزی پاسخگوی عدم تامین 
ارز واردات نهاده های دامی که در بازارگاه عرضه 
شده نیستند.داوود رنگی در گفتگو با خبرنگار 
مهر با بیان اینکه بانک مرکزی و وزارت جهاد 
کشاورزی پاســخگوی عدم تأمین ارز واردات 
نهاده هــای دامی که در بازارگاه عرضه شــده 
است، نیستند، اظهار داشت: در ماه های گذشته 
شــاهد تغییر مدیران بانک مرکزی و معاونت 
توسعه بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی بودیم 
که این امر یکی از دلایل باتکلیفی در تأمین 
ارز واردات کالاهای اساسی از جمله نهاده های 

دامی است.
وی افزود: قرار گرفتن مدیرانی در رأس امور 
کــه تجربه فعالیت در این حوزه را نداشــتند، 
موجب شــده تا آنها نیاز به صرف زمان بیشتر 
برای شناسایی مشــکات و پس از آن یافتن 
راهکار مناسب داشته باشــند.رنگی ادامه داد: 
یکی دیگر از دلایل عــدم تأمین ارز مورد نیاز 
واردکننــدگان نهاده های دامــی را می توان در 

باتکلیفی شــرایط تداوم یا حــذف پرداخت 
ارز ترجیحی جســتجو کرد.عضو هیأت مدیره 
اتحادیه واردکننــدگان نهاده های دام و طیور 
ایــران تصریح کرد: عدم تعییــن تکلیف برای 
پرداخــت و یا حــذف ارز ترجیحــی موجب 
شــده تا وزارت جهاد کشاورزی برای کالاهای 
ترخیص شده از گمرک مجوز عرضه در بازارگاه 
را صادر نکنــد و واردکنندگانی که ارز دریافت 
کرده و یا آن گروهی کــه هنوز ارز نگرفته اند 
امکان عرضه کالا در بازارگاه را نداشــته باشند.
این مسئول صنفی خاطرنشان کرد: عدم تأمین 
و تخصیــص ارز برای واردکننــدگان کالاهای 
اساســی مشــکات متعددی را ایجــاد کرده 
است اما متأسفانه نه مســئولان وزارت جهاد 
کشــاورزی و نه بانک مرکزی در قبال شرایط 
موجود پاسخگو نیستند و علیرغم پیگیری های 
اتحادیه واردکننــدگان نهاده های دام و طیور 
ایران جواب روشنی به این صنف ارائه نمی کنند 
که این امر عمدتاً ناشــی از کم تجربگی یا بی 

اطاعی مدیران ذی ربط است.
کشف بیش از ۱۴ هزار راس دام قاچاق

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس با اشاره 
به کشــف ۱4 هزار و 7۰۰ راس دام قاچاق به 
ارزش ۵۱ میلیارد تومان در ســالجاری گفت: 
برای جلوگیری از قاچاق دام، صادرات آن باید 

آزاد شود.
احد آزادی خواه، عضو کمیسیون کشاورزی 
مجلس شورای اســامی در گفتگو با خبرنگار 
مهر با بیــان اینکــه کمیته دامپــروری این 
کمیسیون جلســه ای را با عنوان بررسی پیدا 
و پنهــان زوایای قاچــاق دام زنده برگزار کرد، 

اظهارداشت: در این جلســه مسئولان وزارت 
جهاد کشــاورزی از جمله رئیس سازمان امور 
عشایر ایران، نماینده ســتاد مرکزی مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز، نماینده وزارت کشور، بخش 
خصوصــی و مرکز پژوهش های مجلس حضور 
داشتند.وی با اشاره به ممنوعیت صادرات دام 
زنده از سال ۹7 توسط وزارت جهاد کشاورزی، 
عنوان کرد که همین مساله یکی از مهم ترین 
دلایل گســترش قاچاق دام زنده از کشور بوده 
اســت.آزادی خواه اضافه کرد کــه از آبان ماه 
۱4۰۰ صادرات دام زنده به صورت محدود آزاد 
شد که عمده آن نیز توسط شرکت پشتیبانی 
امور دام انجام می شد.وی با اشاره به اینکه یکی 
از سیاست های ســتاد مرکزی مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز این است که برای جلوگیری از قاچاق 
دام زنده، حمل و نقل دام بین استانها را ممنوع 
کرده است، گفت: با اینحال مرزها رها شده اند 
و همین مســاله باعث شده که عمده قاچاق از 
اســتانهای مرزی از جمله کردســتان، ایام و 

خوزستان انجام می شود.
آزادی خــواه در بخش دیگری از ســخنان 
خــود با بیان اینکه در حال حاضر ما می توانیم 
گوشــت گرم را به قیمت ۳.۵ دلار از کشــور 
مغولســتان وارد کنیم، افزود: ایــن در حالی 
اســت که دام ایرانی را در کشــورهای عربی 
7.۵ دلار خریداری می کنند به عنوان مثال در 
کشــور قطر دام ایرانی را 6۳ ریال و در عمان 
67 ریال خریــداری می کنند.وی ادامه داد: در 
کشور کویت هر راس دام ایرانی را شش میلیون 
تومان خریداری می کنند و این ۳ برابر قیمتی 
است که در داخل کشور وجود دارد. بنابراین به 

اعتقاد کمیته دامپروری آزادسازی صادرات دام 
تنها راه نجات کشور از مقوله قاچاق دام است.
آزادی خــواه افزود: در ســال ۱4۰۰؛ ۱4 هزار 
و 7۰۰ راس دام قاچــاق به ارزش ۵۱ میلیارد 
تومان کشف شده اما در کنار این کشفیات قطعا 

قاچاق نیز انجام شده است.
وی ادامه داد: براین اساس کمیته دامپروری 
به نتیجه رسید که در جهت جلوگیری از قاچاق 
دام اولا پاک کوبی دام ها ادامه یابد که تا الان 
6۸ میلیــون راس دام را پــاک کوبی کردیم 
البته در این راســتا نیز نواقص فنی وجود دارد 
و باید پاک کوبی ها راستی آزمایی شود.آزادی 
خواه گفــت: همچنین دولت باید به هر نحوی 
که شده صادرات دام زنده را آزاد کند عاوه بر 
این شیوه نامه ضوابط اختصاصی حمل و نقل 
و نگهداری دام زنده با امضای محمود واعظی، 
رئیس وقت دفتر ریاست جمهوری در تاریخ ۱۳ 
بهمن ۹7 به وزیر کشور وقت اباغ شده که باید 
بروزرسانی شــود چرا که این شیوه نامه دارای 

اشکالاتی است که باید رفع شود.
قیمت جدید گوشت اعلام شد

رئیــس اتحادیه تهیــه و توزیع گوشــت 
گوســفندی خاطر نشــان کرد: در ابتدای ماه 
قیمت گوشت روند افزایشــی به خود گرفت. 
بارندگی ها باعــث اختال در تردد و حمل دام 
به تهران شــد و همین مسئله بر نرخ گوشت 
در ابتدای ماه جاری تاثیر مستقیم گذاشت. اما 
در حــال حاضر بازار بــا ۲ تا ۳ درصد اختاف 
به شــکل سابق شده است.علی اصغر ملکی در 
گفتگو با ایلنا، با اشاره به کاهش خرید گوشت، 
گفت: خریدهای در روزهای اخیر کاهش پیدا 

کرده است و به عبارتی بازار جان ندارد.
وی با اشاره به کاهش ۱۰ تا ۱۵ هزار تومانی 
قیمت ها نسبت به اول بهمن، تصریح کرد: در 
ابتدای ماه قیمت گوشت روند افزایشی به خود 
گرفت. بارندگی ها باعث اختال در تردد و حمل 
دام به تهران شد و همین مسئله بر نرخ گوشت 
در ابتدای ماه جاری تاثیر مستقیم گذاشت. اما 
در حــال حاضر بازار بــا ۲ تا ۳ درصد اختاف 
به شکل سابق شده اســت.این فعال صنفی با 
اشاره به ورود گوشت قرمز و مرغ تنظیم بازاری، 
گفــت: تزریق این اقام تا حدود زیادی التهاب 
موجــود در بازار را کاهش داد و در حال حاضر 
دام به میزان نیاز کشتار می شود و کمبودی در 

استان نداریم.
وی با اشــاره به لزوم مدیریت بازار گوشت، 
خاطر نشــان کرد: همــکاری بخش خصوصی 
و دولتی برای تنظیم بازار قابل توجه اســت و 
امیدواریم این همکاری برای کنترل بازار ادامه 
داشــته باشــد.ملکی نبود نهاده را بزرگترین 
چالش دامــداران عنوان کــرد و افزود: قیمت 
نهاده ها افزایش چشمگیری داشتند و دامداران 
را در تنگنــا قرار داده اســت، قیمــت کاه در 
سال گذشــته کیلویی 4۰۰ تومان بوده و این 
در حالیســت که قیمت آن در سال جاری به 

کیلویی 4 هزار تومان رسیده است. 
بارندگی ها این امیدواری را ایجاد کرده است 
که در 6 ماه اول ســال آینده دامداران مراتع و 
صحرای خوبی داشــته باشند.وی با بیان اینکه 
قیمت گوشت نســبت به دیگر کالاها افزایش 
قیمت قابل توجهی را تجربه نکرده است، افزود: 
مصرف گوشت یک شاخص است اما نسبت به 
کالاهای دیگر افزایش چشمگیری نداشت. به 
عنوان مثال قیمت پنیر لیقوان با قیمت گوشت 
برابری می کند اما کمتر کســی به این مسئله 

اشاره ندارد.
رئیــس اتحادیه تهیــه و توزیع گوشــت 
گوسفندی در پاســخ به این پرسش که بنا به 
آمارهای ارائه شده ما 6۱ میلیون دام سبک در 
کشــور داریم، آیا با این حجم دام نباید شاهد 
کاهش قیمت گوشت در بازار باشیم؟ گفت: باید 
این موضوع ریشه ای بررسی شود دام به میزان 
کافی در کشور موجود است اما توان نگهداری 
آن را نداشــتیم، در ســال جاری بســیاری از 
دام های مولد به دلیل نبود نهاده به کشتارگاه ها 
رفتند و این مسئله در نهایت در سال های آینده 
تولید را خدشه دار و سن دام ها را بالا می برد چرا 
که دام مولد برای زایش کم شده است و تولید 

نسل کم می شود.
وی در پایــان با اشــاره به قیمت گوشــت 
گوســفندی، گفــت: واحدهای صنفی شــقه  
گوشــت نر بدون دنبه مرغوب را کیلویی ۱4۰ 
هــزار تومان خرید و با احتســاب ســود ۱۰ 
درصــدی آن را به مصرف کننــدگان عرضه 
می کنند. قیمت شقه ماده بدون دنبه ۱۰ هزار 

تومان پایین تر عرضه می شود.

وزیر صنعــت، معدن و تجارت )صمت( از تهیه ســند 
راهبــردی خودرو به صورت زمان بنــدی خبر داد و گفت: 
گایه هــای رهبر معظم انقاب اســامی در زمینه کیفیت 
خودرو به جاست و ما به عنوان وزارت صمت این مسئولیت 
را می پذیریم.به گزارش ایسنا، سیدرضا فاطمی امین در یک 
برنامــه تلویزیونی درباره کیفیت خودروها، از تدوین پیش 
نویــس برنامه راهبردی خودرو خبــر داد و گفت: در حال 
حاضر منتظــر دریافت نظرها برای نهایی کردن این پیش 
نویس هســتیم. به طور کلی 7۰ درصد کیفیت خودرو به 
قطعه و ۳۰ درصد به مونتاژ و تولید نهایی بستگی دارد، اما 
اگر روابط خودروســاز و قطعه ساز درست نباشد و خودرو 
ســاز به موقع پول قطعه ســاز را ندهد، قطعه ساز نیز به 
دلیل زیان کیفیت قطعات را کاهش می دهد و خودرو ساز 
نیز، چون نمی تواند خط تولید را متوقف کند، همان قطعه 
بی کیفیت را اســتفاده می کند.به گفته وی یک خودروساز 
با ۸۰۰ قطعه ســاز روبرو است و اگر یک قطعه بی کیفیت 
باشــد چند بخش خودرو دچار مشکل می شــود. اما اگر 
چند مجموعه ایجاد شــود که قسمت های مختلف خودرو 
را با قطعات قطعه ســازان مونتــاژ کنند، منجر به افزایش 
کیفیــت خودرو، کاهش قیمت و توزیع تحقیق و توســعه 
می شــود.وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه تاکید کرد 
که ســازمان ملی استاندارد برای شــماره گذاری خودروها 
ضوابطی برای خودروســازان قرار داده که آن ها نسبت به 

این ضوابط تعهد دادند.
صادرات غیرنفتی ۱4۰۰ به 4۵ میلیارد دلار می رسد

فاطمی امیــن در ادامه با بیان اینکــه ابتدای بهمن ماه 
میــزان صادرات غیر نفتــی از 4۰ میلیارد دلار عبور کرد، 

پیش بینی کرد که این رقم تا پایان ســال به 4۵ میلیارد 
دلار برسد.وی همچنین از ایجاد شش مرکز تجاری جدید 
در کشورهای دیگر از جمله ارمنستان و ترکیه طی ماه های 
اخیــر خبر داد و گفت: دو پایانه صادراتی نیز فعال شــده 
که چالش هایــی مانند صادرات فلفل دلمه ای به روســیه 
را حل می کند. در این پایانه ها مســئله کیفیت و آزمایش 
محصول هــای صادراتی ســاماندهی می شــود. همچنین 
تعداد رایزن های اقتصادی با اضافه شــدن چهار رایزن به 
۱۰ نفر رسیده اســت.وزیر صمت از صادرات بیش از ۱.۸ 
میلیارد دلار خدمات فنی و مهندســی درسال جاری خبر 
داد و گفت: این مبلغ ســال گذشته 7۰۰ میلیون دلار بود. 
همچنین بازگشــت ارز هشت درصد بیشــتر شده است. 
همچنیــن از زمان روی کار آمدن دولت ســیزدهم 6۵۰ 
مورد تهاتر انجام شده است. در این چند ماه دو ربات جراح 

نیز به اندونزی صادر کردیم.
ایجاد زیرساخت های تجارت با رمز ارزها

وزیــر صنعت، معــدن و تجارت بــا بیــان اینکه زیر 
ســاخت های تجارت با رمز ارزها ایجــاد و موافقتنامه های 
اقتصــادی با کشــورهای دیگر در این مدت فعال شــده، 
تصریح کرد: تهیه نقشــه راه صنعت کشور ضروری است. 
در سال های گذشته سندهای متعددی تدوین شد، اما در 
اجرا مشکل داشت و فرایند شفاف و مسیر روشنی در این 
زمینه ایجاد نشــده است.  در برنامه ریزی باید طراحی به 
اجرا متصل شــود. به عنوان نمونه هیچکس به استفاده از 
شرکت های دانش بنیان مخالف نیست، اما ساز و کاری که 
این کار را اجرایی کند، طراحی نشده است.فاطمی امین با 
بیان اینکه بر اساس اسنادی که در گذشته رشد اقتصادی 

کشور را هشــت درصد پیش بینی کردند، تولید فولاد در 
سال ۱4۰4، حدود ۵۵ میلیون تن برآورد شده بود، تصریح 
کرد: در حالی که این میزان بر اساس شرایط کشور کاما 

اشتباه است. 
میزانــی که ما پیش بینی می کنیم و در حال بررســی 
آن هستیم ۳۰ تا 4۰ میلیون تن است. البته باید مشخص 
شود این میزان تولید فولاد چقدر گاز نیاز دارد. چراکه در 
ماه های گذشته قطعی گاز، تولید واحدهای فولاد را دچار 
مشــکل کرد.وی در ادامه با اشاره به کمبود منابع اشتغال 
برای تعداد زیاد فارغ التحصیان بیکار، اظهار کرد: باید به 
سمت صنایعی برویم که فناوری بالا دارند و می توانند برای 
فارغ التحصیان اشتغال ایجاد کند. انتخاب فولاد برای این 
کار اشتباه اســت، زیرا منابع مالی بسیاری نیاز دارد.وزیر 
صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه در برنامه ریزی برای 
صنعت نباید نقشه راه، ما را به سمت برنامه ریزی متمرکز 
ببرد، گفت: در صنعت فولاد توازن برقرار نیست. چراکه در 
تولید نورد بیش از ظرفیت شمش و تولید فولاد به ویژه در 

کوره های القائی ظرفیت داریم. 
از طــرف دیگر چون قیمت ها برای شــمش و میلگرد 
دستوری تعیین می شد ســرمایه گذاران بر اساس اهداف 
نادرست سرمایه گذاری کردند. اما اکنون قاعده را در بازار 
گذاشــته ایم. به طور کلی ورود به بورس کالا قیمت واقعی 
فولاد را مشــخص و اهداف را محقق می کند.فاطمی امین 
با بیان اینکه صــادرات به تنهایی کافی نیســت و باید با 
نوع کالایی که وارد یا صادر می شود برنامه اشتغال تنظیم 
شود، گفت: باید بدانیم کالایی که صادر می شود چه میزان 
فناوری و انرژی به خود اختصاص داده است. همچنین باید 

نظام رتبه بندی صادرکنندگان تغییر کند یعنی اگر کسی 
یک میلیون دلار فولاد صادر کرد با کسی که یک میلیون 
دلار تجهیزات پزشــکی صادر می کند برابر نیست.وی در 
ادامه با بیان اینکه ارزش صنعت ماشین سازی، الکترونیک 
و خودرو از نفت بیشتر شده، گفت: برای حمایت از صنعت 
ماشــین سازی ۳۰ مورد مشــوق و رفع موانع را استخراج 
کرده ایم که یکی از آنها تامین مالی زنجیره ای بر اســاس 

اختصاص اعتبار خرید ماشین آلات داخلی است.
استفاده از بیت کوین در صادرات و واردات

وزیــر صنعت، معدن و تجارت با بیان اینکه بخشــی از 
افزایش صادرات به تاش وزارت امور خارجه، بانک مرکزی 
و وزارت نیرو باز می گردد، تصریح کرد: یکی از بحث ها در 
جلسات مشــترک صمت و بانک مرکزی قرارداد هوشمند 
و اســتفاده از رمزارزها در صادرات کشور بوده که عملیاتی 

شده است. 
این موضوع برای صادرات ما اهمیت دارند و طرف های 
خارجی آســان تر با مــا کار می کنند.به گفته وی این کار 
بــرای بیت کویــن تولیدی، محل مصــرف و محل هزینه 
کرد ایجاد می کند و می توان بــا بیت کوین واردات انجام 
داد.وزیــر صمت در پایان درباره وضعیــت بهره برداری از 
معدن خواف نیز گفت: بهره بردار این معدن در بخش های 
مختلف تخلفاتی داشت که در سال ۱۳۹۸ سازمان بازرسی 
مکاتباتی با وزارت صمت داشــت و اعام کرد که به دلیل 
تخلفات، مجوز بهره بردار این واحد تمدید نشود. حالا برای 
بهره بردار جدید معدن خواف چندین گزینه مطرح است و 
در حال بررسی هستیم تا بدون رانت، بهره بردار مشخص 

و به زودی فعالیت معدن انجام شود.

رئیس ســازمان خصوصی ســازی اظهار داشت: موضوع 
جاماندگان ســهام عدالت، در دولت هم در حال بررســی 
است و اخیرا وزارت تعاون فهرستی از اقشاری که این سهام 
می تواند به آنها تعلــق بگیرد را به وزارت اقتصاد ارایه کرده 
است.حسین قربانزاده در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا 
درباره برنامه سازمان خصوصی سازی برای برگزاری انتخابات 
هیات مدیره شرکت های استانی سهام عدالت اظهار داشت: 
طبق مصوبه شــورای عالی بورس، کارگروهی برای تعیین 
تکلیف اعمال حقوق مالکانه ســهام عدالت، تقسیم سود و 
ســایر موضوعات مرتبط با ســهام عدالت تشکیل شده که 
نمایندگانی از شورای عالی بورس، سازمان خصوصی سازی، 
سازمان بازرسی و دستگاه های نظارتی، کانون سهام عدالت، 
اتاق تعاون و وزارت تعاون در این کارگروه حضور دارند و تا 
کنون دو جلسه هم برگزار شده است.وی ادامه داد: در همین 
کارگروه درباره تقسیم سود سهام عدالت تصمیم گیری شد و 
موضوعات برگزاری مجامع، مدل مطلوب و اصاح آیین نامه 
آزادســازی ســهام عدالت هم در حال بررسی است.رئیس 
ســازمان خصوصی ســازی با بیان اینکه برگزاری انتخابات 
هیات مدیره شرکت های استانی سهام عدالت در دستور کار 
اســت، افزود: لازمه برگزاری انتخابات، برگزاری مجامع این 
شرکت هاست اما موضوع این است که هنوز سازمان بورس 

اجازه برگزاری این مجامع را به دلیل مشــکات و معضات 
این شرکت ها صادر نکرده  است.قربانزاده  گفت: در جلسات 
بعدی این کارگروه موضوع برگزاری مجامع و انتخابات هیات 
مدیره شرکت های استانی ســهام عدالت مورد بررسی قرار 
می گیــرد.وی تاکید کرد: مطابق قانــون تجارت، مجمع در 
نوبت اول و دوم با هر حد نصابی می تواند تشکیل شود اما با 
توجه به حجم گسترده  سهام داران این شرکت ها، بعضا این 
مجامع با کمتر از چند صدم درصد تشکیل شده  است. برای 
مثال مجمع شرکتی که یک میلیون سهام دار دارد با 4۰ نفر 
برگزار شده از سوی دیگر معضات مربوط به تایید صاحیت 
هیات مدیره ســابق، عما این شرکت ها را با چالش مواجه 
کرده اســت.رئیس سازمان خصوصی سازی با تاکیدبر اینکه 
درباره برگزاری مجامع و انتخابات باید تصمیم گیری اساسی 
انجام شــود، اظهار داشت: تصمیم گیری در این باره برعهده 
کارگروه مذکور اســت و نتایج بررسی ها و پیشنهادات این 
کارگروه در شــورای عالی بورس مورد بررسی قرار می گیرد 
و از آنجایی که شــورای عالی بورس از سوی رهبری مرجع 
تعیین تکلیف در این حوزه تلقی شده، هر  تصمیم شورای 
عالــی بورس در این باره فصل ختام اســت.قربانزاده درباره 
آخرین تصمیمات برای جاماندگان سهام عدالت و شناسایی 
این افراد گفت: هنوز عدد دقیقی از جاماندگان سهام عدالت 

در دست نداریم و تمام اعداد در این حوزه به صورت تقریبی 
و حدودی اســت چراکه هنوز تعریف درســت و جامعی از 
جاماندگان سهام مطرح نشده، یک تلقی از جاماندگان سهام 
عدالت همان جمعیت یک میلیون و ۸۰۰ هزار نفری هستند 
کــه با وجود ارایه مدارک به ســازمان و اداره  متبوعه خود 
در سامانه سهام عدالت، مشخصات این افراد ثبت نشده اما 
برگه سهام عدالت دارند. اما تعریف دیگری که از جاماندگان 
سهام عدالت می شود افرادی هستند که استحقاق دریافت 
ســهام عدالت را دارند که این موضوع معنای متفاوت تری 
دارد. یعنی دوباره افرادی از مجموعه های مورد تایید کمیته 
امداد و بهزیســتی برای دریافت سهام عدالت معرفی شود.
وی در پاســخ به این سوال که در طرح مجلس، نمایندگان 
چه افرادی را جامانده سهام عدالت می دانند، اظهار داشت: 
نظر مجلس ترکیبی از این دو تعریف از جاماندگان ســهام 
عدالت است. مجلس به دنبال جدیدی از سهامداران هستند 
اما نکته حائز اهمیت این اســت که خود مجلس تکالیفی را 
در قانــون بودجه برای فروش ســهام دولتی در نظر گرفته 
که عما تابلوی بورس فعلــی دولت کفاف آن را نمی دهد.
رئیس سازمان خصوصی سازی ادامه داد: باید توجه داشته 
باشــیم که  سهام حداقلی مس، فولاد، سایپا و ایران خودرو 
و ... وثیقه هســتند و مابقی سهام دولت هم کفاف تکلیف 

۹۰ هزار میلیارد تومانی فروش ســهم مستقیم و ۱6۰ هزار 
میلیارد تومان غیرمســتقیم را که در قالب انتقال سهم به 
سازمان ها و صندوق ها است را نمی دهد. از سوی دیگر برای 
سال آینده هم 7۱ هزار میلیارد تومان در لایحه پیش بینی 
شــده که به ۹۰ هزار میلیارد تومان افزایش یافته است.وی 
تاکید کرد: این حجم تکالیف فروش ســهام با موضوعی که 
در قالب جاماندگان طرح عنوان شــده تعارض دارد.رئیس 
سازمان خصوصی ســازی گفت: باید دید اگر مجلس بنا بر 
اجرای این طرح را دارد، مصوبه نهایی آن چه عدد و رقمی با 
چه ترکیبی خواهد بود، اما موضوع جاماندگان سهام عدالت 
در دولت هم در حال بررســی اســت و اخیرا وزارت تعاون 
فهرستی از اقشــاری که این ســهام می تواند به آنها تعلق 
بگیرد را به وزارت اقتصاد ارایه کرده اســت که این موضوع 
هــم در کارگروه مذکور باید مورد بحث قرار بگیرد.قربانزاده 
درباره سبد ســهام پیش بینی شده برای جاماندگان سهام 
عدالت گفت: این موضوع  به عوامل مختلفی بستگی دارد و 
الان هیــچ چیز قطعی نمی توان در این باره گفت اما قاعدتا 
نمی توان با همان رقم ۵۰۰ هزار تومان و یک میلیون تومان 
آن سال، سهام نظر گرفته شود و اگر قرار باشد به  جمعیت 
جدید سهام عدالت تعلق بگیرد  قاعدتا باید ارزش روز را در 

نظربگیریم.        
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